
Referat for ældrerådsmøde den 13. november 2023 kl. 9.00 – 12 Guldborgsund 

Kommune. 

Afbud: Formand Bob Richard Nielsen. 

Deltagere: Kathrine Brønnes, Marianne Søgaard Hansen, Inge – Lise, Jane, Conny, 
Birgit, Jan, Erik, Bent, Ebbe, Lars, Bjarne og Peter 

1. Møde med inviterede gæster fra Udvalget for Ældre og Omsorg samt 

administrationen: 

Næstformand Kathrine Brønnes, Centerchef for Sundhed og Omsorg Marianne Søgaard Hansen. 

a) Dialog om fremtidige spareplaner: Hvordan er det detaljerede oplæg fra udvalget 

til de i byrådet vedtagne besparelser inden for madordningen og kvalitetsstandarder. 

 

Der er få på gammel ordning vedrørende forplejning og der arbejdes på at finde en 

løsning med at få alle over på døgnforplejning.   

Der blev en livlig debat om mulighederne og begrænsningerne for drift af åbne cafeer. Ældrerådet 

opfordrede til, at der meldes klart ud om hvad der er mulighed for på de enkelte placeringer.  

 

 Ældrerådet efterspurgte igen information om nedlæggelse af plejehjem og hvad er 

status på nye pladser ( nybyg og/eller tilbygninger), herudover plejebolig strategi og generel bolig 

strategi for Guldborgsund Kommune. 

b) Nyt fra Centerchef Marianne Søgaard Hansen om omrokeringer samt fyringer 

inden for plejeområdet samt lederstillinger. 

 Marianne orienterede om konkrete stillinger og om hvem der var på de enkelte 

opgaver og hvilke stillinger, der var slået op som ledige. Herudover blev der orienteret om tanker 

for den fremtidige organisering i Sundhed og Omsorg.  

c) Nyt generelt: 

Hvem deltager i justeringen af kvalitetsstandarderne? 

 Der forventes en bred inddragelse af en lang række interessenter i forbindelse med 

revisionen af kvalitetsstandarderne. Processen foreslås evt. ændret for at fremme den endelige og 

forventes færdige i 1. kvartal 2024.  

Resultat af evaluering af Bevæg dig for livet? 

 Fantastisk engagement fra kommunen og de frivilliges side.  

Resultater af medarbejdertilfreds undersøgelse. Er kommunen tilfreds med 

resultatet? 

 Der arbejdes med flere forskellige medarbejdertilfredshedsundersøgelser. Denne 

undersøgelse gav et ganske pænt resultat i Center for Sundhed og Omsorg, men der var en mindre 

besvarelsesprocent end tidligere. Resultatet vurderes for at se om der er noget der skal have 

særlig fokus fremover.  



Trafikbestilling TKM`s oplæg til Movia, hvordan vil kommunen takle de borgere der 

kommer i klemme med denne ordning - alternativ? 

 Ældrerådet får tilbagemelding om dette punkt.  

2. Godkendelse af dagsordenen. 

Godkendt 

3. Godkendelse af referat fra den 23. oktober 2023. 

Godkendt 

4. Orientering samt beslutninger om ikke afsluttede sager. 

a) Møde i Region Ældrerådsmøde 9. november Sorø. (Bent) 

 Referatet er fremsendt til ældrerådets medlemmer. Regionsældrerådet har 

besluttet, at den hidtidige sekretær fortsætter som sekretær, selv om hun ikke er med i ældreråd i 

regionen. Men med 2 ældrerådsmedlemmer er officielt valgt sekretær. Der blev drøftet mødeplan 

for 2024. 72 – timers reglen blev debatteret og forudsætninger blev opfrisket. Ældreministeren 

deltog i mødet og der blev bl.a. orienteret om den nye ældrelov og hvordan plejehjemmene 

fremover skulle drives. Herudover blev der orienteret om bestyrelse på plejehjem skal være proff. 

eller pårørenderåd. Der blev orienteret om sundhedsdatastyrelsens opgaver og hvad man kan og 

ikke kan. Danske Ældreråd orienterede bl.a. om Sundhedsklynger.  

b) Mødeplan 2024 (print selv den politiske mødekalender ud). 

Endelig mødeplan fremsendes.  

c) Høringssvar: Hjælpemiddelcentralen – Udlånsskranke. 

 Høringssvar fremsendes dd. 

d) Høringssvar for fremtidig Madserviceordning. 

 Høringssvar dd. 

e) Svar på en valgløsning? Peter. 

 Der er ikke en endelig tilkendegivelse fra kommunen om hvem der skal styre det for 

kommunen. Lars Friis tilkendegiver at han mener, at kommunen ønsker at fortsætte med den 

hidtidige ordning.  

f) Referat af deltagelse i funktion omkring Bevæg dig for livet på alle vores 

plejecentre. 

Generelt positive oplevelser på de enkelte plejehjem.  

g) Ringsted møde afholdt 25. oktober relateret til fremtidens boliger for ældre. 

 Der var et rigtig indlæg, hvor man kan gå ind på www.bvc.dk og blive klogere på 

oplysninger om boliger.  

h) Demens mødes i Alzheimerforeningen den 8. november på SOSU-skolen. 

 En hollandsk psykolog holdt et godt foredrag, som gav mange gode oplysninger. 

5. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

http://www.bvc.dk/


a) Facebook - Lars  

 Der er færre, som ser på vores opslag. Hjemmesiden bliver opdateret i samarbejde 

med Marianne Søgaard.  

b) Teknik, Klima, Miljø samt Trafiksikkerhedsråd - Conny og Lars. 

 Ingen bemærkninger.  

c) Økonomi og budgetter- Bent 

 Ingen bemærkninger 

d) Socialsektoren: Conny 

 Ingen bemærkninger 

e) Fagudvalg: Alle. 

 Ingen bemærkninger 

f) Økonomi ved kasserer - Conny Krog. 

 Følger stadig budget og forventer at det forventes at holde i 2023. Budget 2024 

udarbejdes til næste møde.  

7. Eventuelt.  

 Ældrerådet undrer sig over at flere ældre ikke covid19 vaccineres.  

 Ældrerådet mener ikke det er en brugbar løsning, at Refa indfører APP og ikke bruger 

SMS fremover. Mange ældre bruger ikke APP.  

 Der er startet fællesspisning i hallen i Nr. Alslev, sidste gang var der 27 deltagere.  

 Der er fortsat fællesspisning i Gedser.  

 På Blishøj var der 54 til fællesspisning ved sidst afholdte arrangement.  

8. Næste møde 11. december 2023 

 

Peter Müller 

referent 


